
ACTE PLE ORDINARI  
DATA 25 D’ABRIL  DE 2006 
HORA 8  DEL VESPRE  

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas  
- Jordi Carcolé García  
- Jordi Permanyer Bellmunt  
- Francesc Deu Trullas  
- F. Xavier García García 
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari 

  
 
  1.- Aprovació, si escau, de l’esborrany de     
       l’acta de la sessió anterior. 
 
  2.- Donar compte dels decrets de  
       l’Alcaldia i acords de la Junta Govern  
 
  3.- Text refós de la modificació puntual Pla   
        general normativa d’aparcaments 
       
  4.- Concurs leasing per l’herba del Camp de 
        futbol 
 
  5.- Modificació pressupostària 
 
  6.- Ordenança d’aigües residuals 
 
  7.- Reglament Biblioteca municipal   
 
  8.- Propostes de grups municipals 
 
  9.- Assumptes sobrevinguts   
   
 10.- Suggeriments i preguntes 
 

- Francesc Aragón 
   Interventor 
___________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
-  Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
Abans d’iniciar la sessió la Sra. Alcaldessa  llegeix una declaració institucional, 
consensuada per tot els grups municipals, inclòs el Partit Popular, tot i haver excusat la 
seva assistència la regidora, arran i pel que fa a l’agressió del passat dia 8 d’abril. 
“L’Ajuntament de Castellar del Vallès, reunit en sessió plenària vol mostrar la seva 
total repulsa a l’agressió feixista i racista que es va produir el passat 8 d’abril i que va 
tenir com a víctima a Fernando U, tots els partits polítics en representació al 
Consistori volem expressar el rebuig a tot tipus de violència, que no es pot justificar 
de cap de les maneres i molt menys quan apunta als més febles, dèbils, indefensos i 
desprotegits, com ha estat en aquest cas,  ja que ha posat en el punt de mira una 
persona immigrant que ha vingut a treballar a la nostra Vila. 



Des d’aquí també volem mostrar la nostra solidaritat al Fernando, una solidaritat que 
expressem com institució, però que recollim també del sentir de tots els castellarencs 
i castellarenques. Des de l’Ajuntament continuarem donant recolzament jurídic i social 
a totes les víctimes i tal com s’ha compromès el Consistori es presentarà com a 
acusació particular en aquest cas i en tots els que hi hagi la menys mínima connotació 
racista o feixista. 
Creiem que totes les iniciatives que des de les diferents administracions es puguin dur 
a terme necessàriament s’han de complementar amb un bon funcionament del poder 
judicial. És per això que no volem acabar sense lamentar la posada en llibertat, amb 
càrrecs, dels acusats per aquesta brutal agressió, per la sensació d’impunitat que 
deixa a tot un poble. 
Amb resolucions com les que s’han dictat difícilment podrem avançar amb la resolució 
d’un problema i ens reafirmem amb la idoneïtat del recurs que ha presentat 
l’Ajuntament, perquè el Jutge que porta el cas torni a considerar l’oportunitat i 
conveniència de la mesura que ha pres.” 
 
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 

 
 Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia 
dictats des de l’última sessió plenària fins avui. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

3.- TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL PLA GENERAL  
      NORMATIVA D’APARCAMENTS 
 

El principal objecte de la modificació afecta la secció 4a del capítol I, segon de la 
Normativa del PGMO, que regula l’ús de l’aparcament en el municipi, motivada per 
l’augment del parc automobilístic de Castellar en els darrers anys, paral·lel al que s’ha 
produït en el conjunt del país, però agreujat pel dèficit en infrastructura de transport 
públic (ferrocarril) del municipi, fa que les previsions de reserva de places 
d’aparcament en els edificis que preveu el vigent pla general hagi esdevingut 
clarament insuficient.  
Per això la modificació s’adreça principalment a preveure un major nombre de places 
d’aparcament a l’interior dels edificis, a l’hora que també es planteja un ajust en la 
regulació de la resta de normativa referida a aquest ús. 
D’altra banda desprès de sis anys de vigència del Pla General, aprovat el 26 de juny 
de 1999, s’ha pogut constatar un seguit d’imprecisions o disfuncions en la normativa 
que dificulten em alguns casos la seva aplicació, pel que s’aprofita el tràmit de 
modificació per incorporar-les. Aquests ajustos fan referència a la regulació de 
l’alçada mínima de les plantes pis, que no venia expressada en el text articulat; a la  
regulació de l’alçada en el tipus d’ordenació segons alineació a vial, comptabilitzant 
les regles de mesurament amb els paràmetres relatius a l’alçada de les plantes; a la 



regulació de l’alçada de les tanques de separació entre propietats veïnes. 
ATÈS el que disposa l’article 94 del Text Refós de la Llei d’urbanisme. 
ATÈS que l’Ajuntament en Ple va aprovar aquesta modificació de manera inicial en 
sessió del dia 12 de juliol de 2005. ATÈS que l’expedient s’ha exposat al públic de 
manera preceptiva, a partir de l’edicte publicat en el Butlletí Oficial de la Província 
núm. 191, de l’11 d’agost, sense que es rebés cap al·legació o reclamació. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament Ple del dia 25 d’octubre s’aprovà de manera 
provisional. 
ATÈS que la Comissió d’Urbanisme de Barcelona l’aprovà de manera definitiva, el 2 de 
març de 2006, però calia introduir a l’article 144 les reserves d’aparcament per a usos 
educatius, culturals i esportius. 
També modificar el redactat de l’article 243, suprimint la modificació proposada al 
respecte dels edificis auxiliars. 
 mesures     
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el text refós  de la modificació puntual de les normes 
urbanístiques del Pla General municipal d’ordenació urbanística de Castellar del Vallès 
per regular les reserves d’aparcament en els edificis i altres ajustos normatius. 
SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona. 
Defensa la proposta la Sra. Gemma Perich tot dient que de la modificació puntual de 
les normes urbanístiques aprovades l’any passat, ara es presenta un text refós, que 
incorpora unes consideracions que inclouen l’aprovació definitiva de les normes 
urbanístiques del pla general, pel que fa als ajustos en normativa dels aparcaments tant 
en habitatges com en locals comercials, i que contemplen l’augment de places a la vista 
del creixement del parc automobilístic els darrers anys. 
D’altra banda se’ns demana la incorporació d’un nou redactat en l’article 144 de la 
normativa, pel que fa a les reserves d’aparcament en les instal.lacions amb usos 
educatius, esportius i culturals i també que es suprimeix el redactat de l’article 243 que 
es refereix a les edificacions auxiliars de la subzona 2.4.b) (Eixample), i per tant el text 
refós no ho contemplarà. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Jordi  Carcolé  manifesta que en primer lloc que 
la posició del seu grup serà l’abstenció, ja ho vàrem fer en els dos plens anteriors  que 
es va presentar, i aquest text refós no la modifica rés. 
Tal com s’ha dit la Comissió d’Urbanisme introdueix dues prescripcions: - suprimir un 
redactat, - i incorporar les reserves d’aparcament per a usos esportius, culturals i 
educatius, i nosaltres considerem que això, només s’ha fet en part. En quant als usos 
esportius i culturals, s’incorporen indicant quines ràtios s’han de complir, però pel que ja 
als usos educatius s’estableixen dos paràmetres, un per escoles universitàries, una plaça 
cada 100 m2 construïts, i altra per escoles bressol, primàries, secundàries, i 
ensenyament no reglat, i aquí no s’hi fixa res. Evidentment que no sabem quantes 
escoles universitàries es faran a Castellar en els propers anys  però del que si que 
n’estem segurs és de la necessitat de més escoles bressol, de primària, secundària, etc.. 
i amb això la necessitat de crear i habilitar places d’aparcament als seus voltats. Un 
paràmetre, que per nosaltres seria correcte, seria una plaça per cada 15 ó 20 alumnes.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
 
 



Vots a favor       :    DEU           (10) dels regidors de CiU i ERC  
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   SIS            (  6) dels regidors  del PSC i d’ICV.EPM 
   
 4.- CONCURS LEASING PER L’HERBA DEL CAMP DE FUTBOL 
 
L’objecte del contracte serà l’arrendament financer amb opció de compra de 
l’equipament de gesta artificial esportiva destinada a camp municipal de futbol , Pepin 
Valls, amb les condicions i característiques senyalades en aquest plec, i amb un import 
màxim de licitació de 600.000 €, IVA inclòs. 
ATESA la normativa vigent en matèria de serveis prestats a les administracions 
públiques i contractació Administrativa, en especial, la llei 13/95 de contractació de 
les Administracions Públiques, d’acord amb el redactat establert al Reial Decret 
Legislatiu 2/2000, de 16 de juny; les lleis 7/1985, de 2 d'abril, Llei de Bases de règim 
local, i 8/1987, de 15 d'abril, de Règim Local de Catalunya; el Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i el Reglament de contractes de les Administracions 
Públiques, aprovat per Reial Decret, 1098/2001, de 12 d’octubre, així com el plec de 
clàusules administratives generals aprovat per la Corporació. 
Vistos els Plecs de clàusules econòmico-administratives i prescripcions tècniques 
particulars que han de regir en el subministrament per arrendament financer amb 
opció de compra sobre gespa artificial destinada al camp municipal de futbol, Pepin 
Valls. 
Es proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  el concurs per al subministrament per arrendament 
amb opció de compra sobre gespa artificial destinada al camp municipal de futbol, 
Pepin Valls, amb la despesa corresponent. 
SEGON.- Aprovar els Plecs de Clàusules administratives i tècniques i  particulars.  
TERCER.- Iniciar la licitació d’acord amb el procediment aprovat. 
La Sra. Alcaldessa presenta la proposta tot dient que és una demanda reiterada del 
club de futbol i alhora també una necessitat detectada des de ja fa temps per 
l’Ajuntament, que volia fer els tràmits necessaris  per executar-ho en el moment 
oportú, ja què a partir d’una certa categoria és obligatori que els camps siguin de 
gespa. 
Així doncs avui es presenta l’aprovació inicial del concurs per al subministrament,  
mitjançant l’arrendament, de la gespa artificial pel camp de futbol. Per portar a terme 
aquesta operació compten amb la subvenció indirecta de la Diputació de Barcelona de 
200.000 €.     
S’obra un torn d’intervencions amb el PSC, la Sra. Rosa Massot  dient que el  plec 
de condicions sembla ser fet a la mida de l’empresa adjudicatària. Tenim la sensació 
que a l’equip de govern li ve la pressa, s’acosten eleccions, és la única explicació que 
trobem per les cinc modificacions pressupostàries fetes fins ara, per a ampliar el 
pressupost destinat a inversions, i sobretot a inversions de la via pública. Se’ns dirà 
que tot està planificat, pensem que s’han de fer modificacions pressupostàries, però 
cinc, criem que en son masses. Concretament i per aquest concurs de gespa, ja s’ha 
fet un canvi substancial en el finançament del projecte, fins ara hi havia 200.000 € 
que servien per pagar la gespa del camp de futbol, ara aquest 200.000 € han de 
posar per la plaça Mestre Gelonch, demanar un crèdit per aquest 200.000 € i la resta 
a través de leasing. 



El Grup Socialista està d’acord en posar gespa al camp de futbol, però no està d’acord 
en les formes d’aquest equip de govern, i això ens porta a votar l’abstenció tant en 
aquest tema de la gespa com en el de la modificació pressupostària que és el 
següent. 
Continua el Sr. Jordi Permanyer  per ERC, i menciona que és una bona noticia 
llargament esperada tant per l’UD Castellar com pels usuaris del camp Pepin Valls. 
Fent una mica d’història diré que la gespa del camp de futbol estava previst fer-ho 
l’any passat, l’anterior junta tenia un acord amb la Secretaria General de l’Esport de 
la Generalitat, per subvencionar el 100 per cent la instal·lació de gespa artificial a 100 
camps de futbol, i entre els quals hi havia el de Castellar, però arrel de les eleccions a 
la Federació Catalana de Futbol, l’acord inicial ara no és vàlid i no tenim la seguretat 
de la subvenció per la instal·lació. Per això al ser un tema que estava compromès de 
l’any passat, hem buscat una altra font de finançament perquè no fos l’Ajuntament de 
Castellar solament que afrontí la despesa. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM intervé tot mostrant el vot favorable del seu grup 
ja que es important fer dotacions als equipaments esportius, i és bo aprofitar les 
oportunitats, com les subvencions que es reben.  
En torn de replica la Sra. Rosa Massot,  pel PSC diu que no queda clara l’explicació 
del regidor d’ERC, si la Diputació dona 200.000 € per la gespa del camp de futbol, 
com és que a la modificació pressupostària hi consta que aquest 200.000 € no poden 
anar destinats a la gespa. 
LA Sra. Alcaldessa, intervé tot dient que Esports de la Diputació no podia 
contemplar-ho com una inversió subvencionable quan és una operació de leasing com 
en aquest cas. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
 

Vots a favor       :    ONZE         (11) dels regidors de CiU, ERC i ICV.EPM 
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   CINC          (  5) dels regidors  del PSC  
   
 5.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 
 
ATÈS que ha estat concedida per la Diputació de Barcelona una subvenció 
extraordinària, i que per les característiques d’aquesta es proposa modificar el 
finançament de l’annex d’inversions, així l’ingrés de la Diputació que únicament podrà 
finançar inversions serà destinat a finançar actuacions ja previstes al pressupost, 
actualment en execució i que es troben actualment finançades per crèdit. 
ATÈS que inicialment, amb aquest ingrés extraordinari es preveia l’adquisició de la 
gespa artificial del camp de futbol, i amb aquesta intenció es van iniciar les gestions 
encaminades a trobar una viabilitat del projecte, però tota vegada que aquesta 
actuació no podrà ser finançada per l’ajut de la Diputació es modifica la proposta, 
adaptat a partir d’aquest subvenció el finançament de les actuacions, per tal de poder 
iniciar l’adquisició per arrendament financer de la gespa artificial del camp de futbol, 
assolint un finançament per operacions de crèdit per un import de 200.000€. 
ATÈS que serà necessari preveure una nova partida de despeses per al pagament de 
la quota inicial de l’arrendament i la corresponent entrada d’ingressos en concepte de 
subvenció de capital, que vindrà a finançar les actuacions concretes de la plaça Mestre 



Gelonch i la supressió de barreres arquitectòniques als eixos centrals del nucli urbà; 
per un import total de 200.000€. 
ATÈS que les obres de la plaça Mestres Gelonch i la supressió de barreres 
arquitectòniques als eixos centrals del nucli urbà es troben aplicades a la partida 
corresponent a remodelació de carrers per un import superior als 200.000€ de 
l’import de la subvenció, 
Vista la documentació i informes que obren en l’expedient. 
Vist el que disposen els articles 177 al 182 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, 
segons els text aprovat pel Reial Decret Legislatiu, 2/2004, de 5 de març, que refon la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, i els seus corresponents del RD 500/1990, de 
20 d’abril. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’expedient 5/2006 de modificació del pressupost, de crèdit 
extraordinari, per generació de crèdit per aportacions no tributàries per d’altres 
entitats, al Pressupost General del 2006 en la quantitat de 200.000,00€ el detall de la 
qual, per partides és el següent: 
 
GENERACIÓ DE CRÈDIT PER APORTACIÓ DE FINANÇAMENT PER SUBVENCIÓ 

AUGMENTS EN DESPESES  
PARTIDA  CONCEPTE PROPOSTA 

6 452 64000 INVERSIÓ GESPA CAMP DE FUTBOL 200.000,00 
T  O  T  A  L  S  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 200.000,00 

 
Augments en ingressos 
 76106 Subvenció Diputació  200.000,00 
  S  U  M  A  : 200.000,00 
SEGON.- Modificar el finançament de l’annex d’inversions, en el sentit de vincular 
per un import de 200.000€ la partida 2-511-60119, remodelació de carrers, a la 
subvenció extraordinària de la Diputació de Barcelona, i establir el finançament de 
200.000€ per operacions de crèdit a la partida corresponent a inversions a la gespa 
del camp de futbol. 
TERCER.- Publicar l'anterior acord per anunci al Butlletí Oficial de la Província i al 
tauler d'anuncis de la Corporació, per tal de realitzar el tràmit d'informació pública, 
durant quinze dies hàbils que estarà exposat a les oficines municipals, i en cas que no es 
presenti cap al·legació esdevindrà l'aprovació definitiva sense necessitat d'acord ulterior, 
d’acord amb la forma i terminis establerts a la Llei 39/88 i Reial Decret 500/1990.- 
QUART.- Els crèdits que s’incorporen per a les inversions seran executius un cop ho 
siguin els ingressos que els financen, caldrà tenir en compte que el finançament de les 
obres en marxa fins que no sigui aprovada de forma definitiva la modificació serà 
l’anterior a l’expedient. 
Presenta la proposta el Sr. Jordi Permanyer  per ERC, dient que com ja s’ha explicat 
en un principi la subvenció anava destinada directament a la gespa del camp de 
futbol, posteriorment la Diputació ens comunica que aquesta subvenció extraordinària 
no es pot destinar a la gespa, i el que fem és destinar-la a uns altres usos i 
inversions, ja previstos, supressió de barreres arquitectòniques als eixos centrals del 
nucli urbà, així doncs el que es fa és que amb aquesta subvenció de 200.000 € de la 
Diputació es paguen les obres de supressió i els 200.000 € previstos per l’obra de 



supressió de barreres es passen a la gespa del camp de futbol, i aquest és el motiu 
d’aquesta modificació pressupostària. 
La Sra. Rosa Massot  pel PSC pregunta si el motiu d’aquest canvi en la subvenció ve 
motivat pel leasing. 
La Sra. Alcaldessa li contesta que com s’ha explicat anteriorment, està relacionat  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    ONZE         (11) dels regidors de CiU, ERC i ICV.EPM 
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   CINC          (  5) dels regidors  del PSC  
 
 6.- ORDENANÇA D’AIGÜES RESIDUALS 
 
ATÈS que aquesta ordenança té per objecte regular la utilització de la xarxa de 
clavegueram municipal i les seves instal.lacions complementàries de sanejament, tot 
indicant les prescripcions a que s‘han de sotmetre els usuaris actuals i futurs de la 
xarxa. 
ATÈS que aquesta Ordenança és de compliment estricte a tota la xarxa de 
clavegueram de titularitat pública situada al terme municipal de Castellar del Vallès, 
fins i tot col·lectors, concentradors i interceptors, i les seves i instal.lacions 
complementaries, tant actuals com ampliacions futures dels elements esmentats, així 
com als ramals i claveguerons que aboquen a  aquesta xarxa sigui independentment 
de la seva titularitat. 
ATÈS el que disposa l’article 178 de la Llei municipal i de Règim Local de Catalunya 
per a l’aprovació d’ordenances i reglaments. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  l’ordenança municipals i d’abocaments d’aigües 
residuals a la xarxa de clavegueram. 
SEGON.-  Esposar-la al públic durant el termini de trenta dies hàbils, i en el cas que 
no es rebi cap al·legació o reclamació l’acord inicial esdevindrà definitiu. 
La Sra. Gemma  Perich  defensa la proposta tot dient que actualment, l’Ajuntament 
disposa d’una ordenança  municipal pel control de les aigües residuals de les diferents 
indústries que tenen com a destí la depuradora municipal. 
La nova ordenança recull les prescripcions que marca la legislació catalana que s’ha 
anat adoptant: llei 3/1998 que regula que les autoritzacions d’abocament s’han 
d’atorgar de forma conjunta amb la llicència ambiental i el Decret 130/2003, pel qual 
s’aprova el Reglament dels serveis públics de sanejament. 
La nova ordenança deroga l’ordenança municipal per al control de la contaminació i 
consum de les aigües residuals aprovada pel ple del 31 de març de 1992 i 
posteriorment modificada el dia 21 de gener de 1997. La nova ordenança recull 
aspectes importants per una millor execució de les noves instal.lacions de 
clavegueram  i el control de les aigües residuals abocades. L’ordenança incorpora 
aspectes importants com la concessió mitjançant un concurs a un operador perquè 
realitzi les obres dels ramals de connexió al clavegueram i el seu posterior 
manteniment 
Un altre dels punts a destacar de la nova normativa és la millora del controls dels 
abocaments industrials, amb la possibilitat d’imposar una limitació i dels cabals que 



s’aboquen, la construcció de basses de laminació o de sistemes de mesura en continu 
connectats telemàticament amb la depuradora municipal. 
En torn d’intervencions el Sr. Jordi Carcolé pel PSC manifesta que és una ordenança 
molt complexa i per això creiem que hauria d’haver passat per la comissió 
d’ordenances, tot i que és interessant la introducció de controls externs a les 
empreses, no tenim el suficient criteri i per això manifestem l’abstenció. 
Continua el Sr. Xavier García per ICV.EPM dient que tot i que és una ordenança molt 
tècnica, és important perquè permet planificar i portar a terme una política ambiental 
en el tema de les aigües residuals, per això seria molt interessant portar a terme uns 
plans d’execució que permet aquesta ordenança, tot seguit en dona un exemples. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    ONZE         (11) dels regidors de CiU, ERC i ICV.EPM 
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   CINC          (  5) dels regidors  del PSC  
 
 7.- REGLAMENT BIBLIOTECA MUNICIPAL 
 
Vist el Reglament de Funcionament de la Biblioteca Municipal Antoni Tort, que s’inspira 
en la normativa d‘ús que té la Diputació per a les Biblioteques, i que és un instrument 
necessari per a la correcta utilització d’aquest servei públic. 
ATÈS el parer de la Conselleria 
Vist el què disposen els articles 58 i següents del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis 
dels Ens Locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny de la Generalitat. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  el Reglament de funcionament de la Biblioteca 
Municipal Antoni Tort. 
SEGON.- Exposar al públic  el referit Reglament per termini de 30 dies, amb el 
corresponent Edicte al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament. 
TERCER.- En el supòsit de que no es presentin suggeriments o al·legacions el referit 
reglament esdevindrà definitivament aprovat, sense necessitat d’adoptar nou acord. 
La Sra. Mireia Casamada presenta la proposta i diu que d’acord amb les normes 
recomanades per la Diputació de Barcelona, Xarxa de biblioteques; la biblioteca de 
Castellar Antoni Tort ha desenvolupat unes normes d’ús o un reglament regula tot un 
seguit d’aspectes relatius a l’accés, el servei de préstec, la donació de fons, el racó 
d’intercanvi de llibres, l’obligat compliment de les normes. El reglament conclou amb un 
règim sancionador per faltes d’ordre i el mal ús dels serveis ofertats per la biblioteca. 
En torn d’intervencions el Sr. Ignasi Giménez pel PSC manifesta que la intenció de 
vot d’aquest grup serà l’abstenció, bàsicament per manca de temps per poder-la 
estudiar. 
Continua el Sr. Xavier García per ICV.EPM i tot exposant que és un pas important 
per la organització i per la gestió de la Biblioteca. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :    ONZE         (11) dels regidors de CiU, ERC i ICV.EPM 
                   Vots en contra   :   CAP            (  0)  
                   Abstencions       :   CINC          (  5) dels regidors  del PSC  



 
La Sra. Alcaldessa  interromp la sessió per informar que s’està portant a terme en 
aquests moment una manifestació ciutadana, convocada per la Plataforma ciutadana 
Castellar contra el feixisme, i membres d’aquesta plataforma demanen poder entrar 
per repartir-nos un manifest. Un cop distribuït el manifest per membres de la 
plataforma, es reprèn la sessió. 
 

7.- PROPOSTES DE GRUPS MUNICIPALS 
 
7.1.- Comença  per ICV.EPM el Sr. Xavier García i diu: 
“L’últim ple municipal es va donar compte del decret de l’Alcaldia pel qual s’aprovava 
la liquidació del pressupost de l’exercici 2005. 
És opinió d’aquest grup municipal que la liquidació del pressupost és un acte prou 
important que mereix tenir-se en compte. En ella es posen de manifest dos fets: un 
de caràcter purament econòmic i financer i un altre l’execució del pressupost o millor 
dit el grau de compliment dels objectius programàtics marcats per l’equip de govern 
per l’exercici que es objecte de liquidació. 
Pel que fa a la primera qüestió la purament econòmica i financera,. Per si sola ja 
mereix una atenció doncs en l’anàlisi de si hi ha hagut dèficit o superàvit ja mereix un 
debat. Analitzant les diferents partides es pot veure si la gestió econòmica financera 
de l’entitat ha tingut l’atenció que es mereix, per exemple pel que fa taxes i les 
subvencions per inversions ( transferències de capital) tan sols s’han compromès 
ingressos en un 47% i 57% del pressupost respectivament. 
Tant sols això ja mereix una explicació dons ens podem preguntar per exemple, com 
afecta a les inversions realitzades aquesta falta de subvenció, quina despesa financera 
ha originat aquests desfasos, perquè no s’han reconegut més subvencions, fallen les 
administracions atorgants o s’ha de millorar la nostra gestió, també ens podríem 
preguntar per la part del programa d’inversions realitzada i la no realitzada.. 
I en general un seguit de qüestions econòmiques i financeres que origina el fet 
d’haver tant sols portat a terme el 59% del pressupost. 
En quant a l’execució del pressupost, quin nivell de realització han tingut els diferents 
programes i actuacions previstos per l’equip de govern, per les qual es va aprovar el 
pressupost del 2005, quina lart del programa municipal de l’exercici 2005 s’ha 
executat i quina no, quines són les àrees que han complert els seus objectius i quines 
no, per quines raons .. Són algunes de les preguntes que ens podem fer davant la 
liquidació del pressupost. 
Els ciutadans de Castellar es mereixen que se’ls expliqui les polítiques que es volen 
fer amb els seus diners és a dir els pressupostos, cosa que ja es fa i de forma ven 
entenedora en un acte públic. 
Però, creiem pels arguments donats com d’altres semblants que també es mereixen i 
tenen dret que se’ls expliqui d’igual manera i en els termes ja exposats el que s’ha fet 
amb els seus impostos, es a dir l’execució del pressupost. 
Per tot això exposat el grup municipal d’ICV.EPM proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
del següent 
ACORD: 
Explicar  anualment i de forma pública amb els mitjans que es creguin més oportuns, 
a fi  de fer-ho entenedor pels ciutadans i ciutadanes de Castellar del Vallès, la 
liquidació del pressupost en la seva doble basant: econòmica, financera i el grau de 
compliment dels objectius programàtics marcats per l’equip de govern per l’exercici 



que es objecte de liquidació.” 
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot  pel PSC diu que en la presentació del 
pressupost es fa ja una recollida de totes les dades de l’any anterior i potser el que 
s’hauria de fer és ampliar-ho una mica, però si que s’hauria d’evitar dues reunions 
sobre un mateix tema del pressupostos. 
Continua el Sr. Jordi Permanyer  per ERC explicant que, en la presentació dels 
pressupostos ja es va fer una valoració de les inversions amb la seva execució actual. 
Amb aquestes presentacions la intenció és que sigui fàcil d’entendre-ho i interessant, 
una alternativa és fer-ho més sectorial, per exemple explicar els temes d’esports a 
tots els usuaris esportius, cultural a les entitats culturals etc.., són fórmules que s’han 
d’anar intentant. 
Per acabar la Sra. Alcaldessa exposa que malgrat entendre i valorar positivament el 
sentit pedagògic de la proposta, la presentació pública dels pressupostos justifica les 
accions portades a terme, si que és poden estudiar altres formules, però també cal 
valorar l’interès del ciutadà envers uns temes específics i molts tècnics. El grup de CiU 
no donarà suport a aquesta proposta. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA,  
                   Vots en contra   :   DEU         (10) dels regidors de CiU i ERC   

Vots a favor       :    UN           ( 1) del regidor d’ICV.EPM 
                   Abstencions       :   CINC        (  5) dels regidors  del PSC  
 
7.2.- El Sr. Ignasi Giménez  pel PSC dona lectura a la proposta: 
“ATESA l’agressió de caràcter racista i feixista que va tenir lloc el passat dissabte 8 
d’abril contra un ciutadà portuguès d’origen  guineà. 
ATÈS el cas d’assajament també amb connotacions racistes i feixistes d’un alumne 
d’origen colombià a l’IES Castellar. 
ATESA l’onada de robatoris i atracaments a comerços, indústries i particulars que 
durant els darrers mesos ha patit el nostre poble. 
ATESA l’alarma social generada per totes aquelles situacions anteriorment 
esmentades i per d’altres que s’han produït del mateix tipus, durant els darrers anys. 
ATÈS que els Ajuntaments comparteixen amb d’altres administracions superiors 
competències en l’àmbit de la seguretat ciutadana. 
El Grup municipal Socialista, a l’Ajuntament Ple proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Augmentar  el nombre d’efectius de la Policia Local de Castellar del Vallès. 
SEGON.- Convocar  la plaça d’inspector de Policia, tal com contempla la Llei de 
policies per una població de les nostres dimensions. 
TERCER.- Proposar  que les competències de seguretat ciutadana depenguin 
directament d’Alcaldia. 
QUART.- Demanar a la Delegació del Govern el reforçament dels efectius de la 
Guàrdia Civil fins que no es produeixi el desplegament dels Mossos d’Esquadra el 
proper 1 de novembre. 
CINQUÈ.- Potenciar  la coordinació amb altres administracions, és a dir, amb la 
Generalitat de Catalunya i altres ajuntaments que pateixen la mateixa problemàtica. 
SISÈ.- Avaluar  les actuals polítiques socials de prevenció de la violència que està 
duent a terme l’Ajuntament i reforçar els programes de les regidories d’Ensenyament. 
Joventut i Serveis Socials, millorant la coordinació entre les diferents àrees i els 
Instituts d’Ensenyament Secundari. 
SETÈ.- Establir  un punt de trobada amb industrials i comerciants que permeti un 



seguiment de l’evolució de la situació i canalitzi possibles solucions.” 
Tot seguit fa la següent defensa: 
La situació que està patint Castellar del Vallès és greu. Molt greu.  
Durant aquest mes d’abril s’han produït tota una sèrie d’esdeveniments, episodis, 
actes de violència racista i feixista que ha fet incrementar la preocupació sobre aquest 
fet. Ja s’ha llegit la declaració institucional a la que hem donat recolzament, però des 
del nostre Grup, el Grup Municipal Socialista, volem tornar a fer evident la nostra 
solidaritat amb les víctimes d’aquests fets. Amb el Fernando i també amb el Norman. 
El Fernando com bé sabeu va patir una brutal agressió el passat 8 d’abril a la plaça 
Mestre Anyé. El Norman ha patit una situació d’assetjament reiterada en el temps, 
amb clares connotacions racistes i feixistes, tal com consten a les denúncies que 
havia presentat tant a la Guàrdia Civil com a la Policia Local.   
A més, des del passat mes d’octubre del 2005 la nostra vila ha patit una onada de 
robatoris i atracaments que ha afectat i continua afectant a botiguers, comerciants, 
industrials i particulars. Només durant els mesos de gener, febrer i març hi ha hagut 
una trentena de robatoris denunciats. No és d’estranyar que, a falta d’altres 
alternatives, l’Associació de Comerciants iniciés una campanya de recollida de 
signatures i a la que molts ciutadans es van adherir.  
Davant d’aquestes situacions l’equip de govern municipal ha reclamat un increment 
dels efectius de la Guàrdia Civil a Castellar del Vallès. És de veres que l’actual situació 
no ens agrada. No agrada a cap dels grups municipals. Hi ha un cos que de manera 
imminent ha de fer el desplegament, els Mossos d’Esquadra, el proper 1 de 
novembre. I mentre aquest fet no es produeixi han disminuït el nombre i la presencia 
de Guàrdies Civils destinats a Castellar que, a més, hem de compartir amb poblacions 
de la rodalia. A tot això li hem de sumar resolucions judicials que només es poden 
qualificar d’incomprensibles, que no ajuden a millorar la convivència al nostre poble, 
com és la que ha deixat en llibertat amb càrrecs als agressors, tot i els antecedents.  
En la proposta que presentem avui a aprovació al ple municipal volem donar suport a 
l’equip de govern en les seves demandes per reforçar la presència de la Guàrdia Civil 
fins que no es faci el desplegament del Mossos d’Esquadra. Malgrat això hem de dir, 
perquè així ho sentim, que no ens ha agradat ni el to ni les formes a l’hora de 
plantejar aquestes demandes. Des de la nostra posició creiem que amb les altres 
administracions s’hi ha de col·laborar honesta i francament i que, per tant, ens 
podríem haver estalviat algun dels estirabots que ha fet l’equip de govern. De totes 
maneres el nostre Grup Municipal es posa a disposició de l’equip de govern per ajudar 
a  aconseguir que vinguin més efectius policials a Castellar.  
Tampoc ens ha agradat la política informativa que ha fet l’Ajuntament de Castellar. Ni 
en el retràs en aparèixer als mitjans desprès de l’agressió, ni en el tractament 
informatiu ni evidentment per la poca informació que ens ha facilitat als grups 
municipals. Aquesta informació sempre s’ha donat després que els nostres grups la 
demanessin i mai ha estat a instàncies dels grups que tenen el deure i l’obligació de 
governar Castellar. Sempre hem dit que el Grup Socialista considera aquesta qüestió, 
la qüestió de la seguretat ciutadana, suficientment important com per no haver-ne de 
fer oposició. Aquest és un tema en el que  hi ha d’haver-hi una unitat d’acció i que ha 
de prevaldré el consens més que no pas el dissens.  
Aquesta ha estat sempre la nostra posició. Hem cregut convenient primar la 
unanimitat dels acords que es van prendre després dels fets violents de la Festa Major 
del 2003, més enllà de vetllar per l’acompliment dels mateixos. Hem deixat molt 
marge a l’equip de govern perquè fes el que creia convenient sobre aquesta qüestió, 



sense posar cap pega. I per això també avui volem fer autocrítica. Vèiem com els 
acords es complien de manera parcial i no hem vetllat pels seu compliment íntegre. A 
més, la informació, com ja he dit abans, no ens ha arribat ni ens arriba pels canals 
institucionals, i el que és més greu, tornem a tenir episodis greus, molt greus, de 
violència racista i feixista. Només un exemple. El nostre Grup es va assabentar de 
l’existència d’un greu problema d’assetjament amb connotacions racistes a l’Institut la 
setmana del 27 de març i no per fonts oficials o institucionals. El 31 el nostre Grup va 
demanar la convocatòria urgent del Pacte Local per analitzar la situació i no serà fins 
demà, pràcticament un mes després que aquest òrgan es reunirà. Com a mínim ha 
faltat diligència.   
Per aquestes raons i perquè creiem que els ciutadans necessiten saber que els seus 
representants actuen per resoldre els seus problemes Ens veiem amb l’obligació de 
presentar les nostres alternatives, les nostres propostes. Durant tots aquests mesos 
hem vist com l’equip de govern demana més compromisos a la Delegació del Govern 
o a la Conselleria, tot i que la Generalitat encara no té les competències traspassades, 
sense valorar quins són els errors propis que es poden esmenar, quines són les 
iniciatives que es poden reforçar, quines són les propostes que es poden iniciar. 
Exigim als de fora que és el més fàcil i som gens crítics amb les nostres deficiències i 
els nostres errors. Cal recordar que l’Ajuntament té competència també en matèria de 
seguretat ciutadana, unes competències que són compartides, és veritat, però que, 
per tant, també té un àmbit d’actuació, un àmbit d’acció més gran. 
I això és així no perquè ho diem nosaltres. O perquè ho diguin les lleis. Tots els grups 
polítics amb representació al consistori ja vam signar el 2003 uns acords on es 
visualitzava el compromís de l’Ajuntament a tirar endavant propostes, la major part 
de les quals eren d’iniciativa municipal. De fet, les propostes que presentem avui a 
aprovació són compromisos que tots els grups vam signar el 2003 i que 
malauradament hem de dir no han satisfet ni molt menys les nostres expectatives.  
La primera d’elles és l’augment de la plantilla de la Policia Local. És veritat que el 
2004 va haver un increment dels efectius d’aquest cos. Ara bé, ni en el 2005 ni 
tampoc en el 2006 s’han previst noves incorporacions. La població creix i els serveis, 
en aquest cas els de seguretat, no ho fan en la mateixa proporció. A més, cal tenir en 
compte que Castellar és un poble amb un dels termes municipals gran i amb nuclis 
disseminats com són les urbanitzacions i amb un nucli agregat com és Sant Feliu del 
Racó. Tenim una plantilla curta i necessàriament s’ha d’augmentar i  amb més raó si 
els ciutadans tenen sensació d’inseguretat.  
La segona mesura, molt més tècnica, té per objectiu la millora de la qualificació 
professional i adaptar-nos a la Llei de Policies, en la qual es fixa que una població de 
més de 20.000 habitants ha de tenir un sots-inspector de la Policia. No és la primera 
vegada que ho demanem. Ja en els pressupost del 2004, quan es van debatre els 
pressupostos per aquell any i la plantilla, vam demanar que es convoqués aquesta 
plaça. De fet, aquesta proposta apareix en el citat acord del 2003.  La nostra proposta 
és que es cobreixi la plaça via concurs i no la fórmula estranya de comissió de servei i 
amb funcions poc clares, tal com va passar l’any 2004.   
La tercera proposta té per objectiu visualitzar el compromís que creiem que ha 
d’adoptar directament Alcaldia sobre aquesta qüestió. Tots estarem d’acord que 
aquest és un tema suficientment important perquè el porti directament l’Alcaldessa en 
primera persona, al menys mentre duri la greu situació en la que estem immersos.  
La quarta mesura ja l’hem comentada abans i no hi abundaré. Es tracta de demanar 
el consistori en ple, per acord de tots els grups municipals, més efectius de la Guàrdia 



Civil fins que no es produeixi el tan anhelat desplegament dels Mossos d’Esquadra, 
que cal recordar-ho, arriba l’1 de novembre d’aquest 2006, un any abans de les 
previsions de l’anterior govern de la Generalitat.  
La cinquena proposta també és de clar caràcter institucional i consisteix en reforçar la 
coordinació amb d’altres administracions, amb la Generalitat, però sobretot amb 
d’altres consistoris de pobles i ciutats de la rodalia que han patit i pateixen una 
problemàtica com la nostra. Sabem que aquesta coordinació existeix, però creiem que 
s’hauria de potenciar a través d’un òrgan de trobada regular.  
La sisena proposta aposta per avaluar les polítiques de prevenció de la violència que 
s’estan duent a terme des de les diferents regidories implicades, és a dir, 
Ensenyament, Benestar Social i Joventut. En els acords del 2003 es creava un marc 
de trobada entre professionals, ciutadans, educadors, associacions, entitats. Ens 
referim a Pluràlia que, en una primera edició, la del 2004, si que va realitzar aquesta 
funció, encara que enguany ens hem de mostrar decebuts pels format. No s’ha 
estimulat el debat ni la participació i s’ha convertit en un lloc de trobada sobretot dels 
professionals i tècnics municipals. Hem de fer una lectura crítica del que estem fent i 
introduir elements correctors. 
Per una altra banda, també tenim el Pacte Local que es va crear amb posterioritat. 
Creiem que aquest òrgan es podria adaptar a les necessitats per fer una avaluació, 
com demanem, de les polítiques de prevenció, ja que en aquest fòrum s’hi troben 
representats els instituts, associacions, entitats, plataforma i grups polítics. Ara bé, 
abans de fer una avaluació exhaustiva de les actuacions, propostes i projectes, com 
acabem de dir, creiem que és més important i necessari que ens centrem en el cas 
del Norman. Del que ha funcionat i del que no ha funcionat. El nostre Grup ja 
anunciem que demà al Pacte Local hi anem amb l’ànim de contrastar les diferents 
informacions que han aparegut sobre el cas Norman. Creiem que aquest ha de ser el 
tema prioritari. L’evolució del seu funcionament condicionarà el nostre compromís 
futur. 
Finalment, la darrera de les mesures que presentem és la constitució d’un òrgan de 
trobada entre comerciants i industrials, dos dels col·lectius que més han patit l’onada 
de robatoris i atracaments a Castellar. Considerem important facilitar quant més 
millor la interlocució entre l’Ajuntament i els botiguers, comerciants i industrials, per 
debatre les mesures que es poden adoptar, tant pro-actives  com preventives, per 
millorar la seguretat.  
Si bé no està recollida en la nostra proposta volem incorporar de veu una nova 
proposta que consistiria en posar en marxa una campanya de sensibilització. Després 
d’aquests darrers episodis de violència feixista creiem que és important donar un 
missatge a la ciutadania de treballar per evitar aquests comportaments. Una 
campanya que ha de tenir com a protagonistes especialment els joves i s’ha de 
treballar en i des dels instituts i també amb el conjunt de la població. Encara que no 
sigui el problema de fons, també hem d’aconseguir projectar una imatge diferent del 
nostre poble en els mitjans de comunicació.  
I deixeu-me acabar aquesta presentació de la proposta amb una reflexió final. Una 
reflexió sobre el cas Norman. No ens podem permetre el luxe que cap altre persona 
marxi de Castellar per haver estat víctima d’agressions. Ens hi juguem molt. Ens hi 
juguem la nostra dignitat. Quan un agredit marxa de Castellar és una derrota de tots 
nosaltres, de tota la ciutadania, però especialment dels que estem a aquesta banda 
de la sala, dels que tenim responsabilitats públiques.” 



S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Jordi Permanyer  per ERC, tot dient que 
és un tema abastament parlat, s’han fet els passos necessaris i s’han pres les 
mesures que estan al nostre abast. Som conscients del paper que ha de jugar tothom 
i entenem també el parer d’oposició del partit socialista, i també els compromisos que 
s’hagin  pogut adquirir, però si no hi ha un acord votarem en contra de la proposta. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM intervé tot dient que si bé en l’exposició de motius 
hi podríem estar d’acord, en les conclusions i en les propostes que presenten, 
Iniciativa  no ho tenim tant clar; si acceptem l’augment d’efectius de Policia, en el 
moment del desplegament dels mossos d’esquadra, que en farem d’aquestes places 
de policia?.  
Tampoc ens agrada la filosofia que hi ha al darrera; el tema de la violència no es 
soluciona amb més policia, sinó en gestionar millor la policia que tenim. També cal ser 
autocrítics amb nosaltres mateixos i s’ha d’acceptar que les coses que un pretén fer, 
no totes  s’aconsegueixen. La política aplicada fins ara és la d’anar fent amb 
tractaments bilaterals, etc.. i el problema s’ha enquistat, segueix aquí, i com que la 
violència forma part de la nostra societat, famílies, joves, persones, i a més a més 
està incentivada  pels medi, cal que sigui tota la societat que prengui consciència i tiri 
endavant; cal dotar-la de més dinamisme, de més capacitat d’execució i de treball.  
D’aquí  ve la nostra critica, que l’equip de govern, la comissió contra la violència,  no 
ha cregut en la proposta d’Iniciativa, , perquè no la fet dinamitzar com altres 
comissions o altres entitats participatives que les fa treballar i tirar endavant.  
En primer lloc s’ha d’acceptar que Castellar té un problema de violència, i després 
crec que l’alternativa no es l’augment de plantilla de la Policia, ni en fer polítiques 
sectorials, cal tractar el tema a fons, donar la veu a la ciutadania i veure com 
s’articula aquest mecanisme.  
Intervé la Sra. Alcaldessa i tot dient que s’ha sentit enganyada, perquè en el 
plantejament de la proposta és va dir que no es faria un “casus belli”, i que el 
posicionament seria estar al costat de l’equip de govern. L’equip de govern va fer un 
plantejament en la comissió informativa de votar a favor d’aquesta proposta de 
resolució, ja que el tema que tracta preocupa a tots, i entre tots trobar el text que, 
expressant la voluntat de la iniciativa del Partit dels Socialistes també s’avingui al que 
la resta de grups municipals també volem, ara s’ha vist que no hi havia cap voluntat 
del  Partit dels Socialistes d’arribar a un acord sobre aquesta proposta. 
Recordar que es va demanar la introducció de tres matisos:  

- en el punt 1 i 2 de la proposta, on parla de l’augment del nombre d’efectius de 
la Policia Local i la convocatòria de la plaça de sots inspector de la Policia, 
poguéssim dir que ens comprometíem a complir amb el compromís de 
completar la plantilla de la Policia Local, tal com està establert en la Llei i tal 
com està planificat. El punt tres no es pot admetre, proposar que les 
competències de seguretat ciutadana depenguin directament d’Alcaldia, ja que 
això és desautoritzar a un regidor i no és el cas, i també ja existeix la màxima 
responsabilitat en la figura de l’Alcaldessa. 

Pel que fa a la resta de propostes hi estàvem d’acord, i torno a repetir que la voluntat 
era votar a favor la proposta. 
Per acabar afegir que no correspon als partits polítics fer un discurs alarmista, sinó 
realista, i això tampoc vol dir que Castellar estiguem vivint una situació molt alarmant 
i molt greu, cap Ajuntament, per si sol, té eines suficients, ni cap Administració per si 
sola té eines suficients, les eines positives, òptimes són la suma de les eines de totes 



les Administracions i altres, associacions, entitats socials, entitats de salut, centres 
docents, administracions supramunicipals. 
Evidentment que hem anat a trucar les portes, ja que és una tasca que es 
responsabilitat de l’Ajuntament, de l’Administració Local, i el resultat ha estat que 
alguna Administració, tard, però, ha actuat em col·laboració amb nosaltres.  
Pel que fa a les competències nostres i d’altres administracions,  la Policia local, és un 
cos que dona suport als cossos de seguretat de la Generalitat o de l’Estat, és veritat 
que estem esperant els desplegament dels mossos que, previsiblement serà l’1 de 
novembre d’enguany, és veritat que mentrestant ens hem d’entendre i exigir i 
recolzar a la guàrdia civil que és el cos de seguretat que tenim de referència en el 
nostre municipi, ara bé les competències en seguretat ciutadana a Castellar del 
Vallès, al final de tot les té la Generalitat de Catalunya, que és el Govern d’aquest 
país; a Castellar del Vallès, també, s’hagin desplegat o no els mossos. 
Lamentem no poder donar suport a aquesta proposta i sobretot que no s’hagin 
acceptat els petits matisos que demanàvem incloure. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Ignasi Jiménez  pel PSC que responen al 
regidor d’Iniciativa, diu que el PSC lliurament pot convocar i donar informació a qui 
cregui oportú i de la manera que cregui oportuna, i de la lectura de la carta es 
desprèn sobre quina és la informació que s’estava referint. Referent al tema de 
l’oportunisme polític que val a dir que estem davant d’un fet excepcional, i per tant el 
que ha de fer l’Ajuntament és donar respostes excepcionals davant d’aquest 
problemes excepcionals. Sobre els matisos, òbviament que n’hi ha que podríem 
assumir, però en destacaré dos que són absolutament necessaris i imprescindibles per 
canviar la nostra postura: 
1.- el tema de la plantilla de policies municipals, l’any 2004 si que hi va haver-hi una 
ampliació, però el 2005 i 2006 aquesta ampliació no hi és; pel que fa a l’ampliació que 
és preveu, per quan?, estem al 2006 i el 2007 hi ha eleccions municipals. Hi ha 
problemes que són reals, que són excepcionals, que s’estan donat al nostre municipi, 
hem de donar respostes excepcionals a tot això. 
Discrepem de la forma que l’Ajuntament, com institució, s’ha relacionat amb les altres 
administracions, el grup socialista està disposat a reclamar a la Delegació del Govern 
que hi hagi un augment d’efectius de la guàrdia civil, i nosaltres continuem oferint la 
col·laboració a l’equip de govern, perquè en la mesura del possible, es trobi una 
solució per tenir més efectius de la guàrdia civil. Però alhora demanem el compromís 
per part de l’Ajuntament, no ens serveix aquesta planificació feta a tant anys vista; de 
que ens serveix, el problema el tenim ara, busquem-ne ara les solucions. Per acabar 
tornar a manifestar la col·laboració del grup socialista per intentar resoldre aquest 
problema.   
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC intervé per especificar que hi ha hagut altres casos 
que el partit socialista ha fet pressió i ha fet les gestions oportunes amb diferents 
departaments governants pel partit socialista, i ha donat els seus fruïts, però en 
aquest cas no s’ha fet. 
El Sr. Xavier García per ICV.EPM incideix en que és tècnicament inviable més policia, 
el problema hi és, la violència la patim al carrer i amb la gent, falta informació i  que 
està informació la tingui tothom. Diré que en reunions de la comissió per la violència, 
es va preguntar per si hi havia problemes als Instituts, la resposta va ser que no, que 
tot anava bé, i ara ens arriba un informa que no tot anava tant bé, que hi havia 
problemes de violència. Insisteixo en els meus arguments, l’equip de govern no es 
creu a la comissió de participació ciutadana, i per aquest motiu la no la tira endavant. 



La Sra. Alcaldessa intervé per aclarir que en la última reunió del  pacte local, la 
direcció l’IES Castellar no hi era present, per tant la resposta és va fer per part de la 
direcció de l’IES Puig de la Creu.  També aclarir que discrepem de la intervenció del 
grup socialista, no del regidor, ja que la nostra relació amb la Generalitat ha estat 
correcta, però ferma, només recordar que en matèria de seguretat ciutadana, 
Castellar del Vallès també existeix en el mapa de Catalunya, i com he dit abans al 
final de tot qui té les competències és  la Generalitat de Catalunya. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA,  
                   Vots en contra   :   DEU         (10) dels regidors de CiU i ERC   

Vots a favor       :   CINC        ( 1) dels regidors del PSC 
                   Abstencions       :   UNA        (  1) del regidor  d’ICV.EPM  
 
 
I no havent-hi assumptes sobrevinguts, ni informes ni preguntes, ni cap més 
assumptes a tractar, essent tres quarts de deu del vespre, s’aixeca la sessió de la 
qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, 
amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 
 


